
El senyor conseller de Sanitat:

Mire, señor Subías, ha sacado nuevamente la retahíla de
cosas que llevo oyendo desde hace año y medio en esta
misma sala. (Remors) Lleva exactamente diciendo lo
mismo, pero usted no puede reconocer que en el último año
se han ahorrado 800 millones de euros en la Comunidad
Valenciana en materia de sanidad y, al mismo tiempo, esto
se ha logrado aumentando la actividad de todos nuestros
centros sanitarios.

Usted no puede reconocer que la sanidad valenciana
sigue recibiendo galardones allá donde va porque es uno de
los lugares donde mejor se gestiona.

Usted no puede reconocer que ocho de cada diez valen-
cianos esté más contento en este momento con su sanidad
pública que lo estaba hace cinco años, porque, desde luego,
la sanidad que reconocen es la sanidad anterior al año 1995,
y yo les puedo decir que aquella sanidad, desde luego, no
cumplía ninguna de las características necesarias para con-
seguir mejorar la sanidad de los ciudadanos valencianos.

Tenga usted en cuenta, señor Subías, que la sanidad
valenciana goza en este momento de una excelente salud
muy a su pesar, señor Subías.

Muchas gracias. (Aplaudiments)

El senyor president:

Muchas gracias.
Pregunta del síndic del Grup Parlamentari Compromís,

senyor Morera.

El senyor Morera Català:

Moltes gràcies, senyor president.
Molt bon dia, senyor president.
Senyories.
L’última sessió del ple de les Corts Valencianes vosté va

dir que presentaria esmenes per 144 milions d’euros en els
pressupostos generals de l’estat. Què ha passat? Per què no
les ha presentat? Per què s’han votat en contra les esmenes
de Compromís, que arribaven quasi a l’objectiu mitjà per-
què no se’ns margine, se’ns discrimine per part del govern
central, el govern del Partit Popular? Què ha passat?

Han passat moltes coses. Se n’ha anat la llum d’algunes
conselleries. Necessitem no pegar la cabotada davant
Madrid, sinó reivindicar els drets i els legítims interessos del
poble valencià. Vosté mos va anunciar ací una cosa que no
ha fet. Per què?

I amb quins diners, senyor president, anem a dur enda-
vant les polítiques d’ocupació per a rescatar persones i per a
reactivar la nostra economia productiva? Amb quins diners?

El senyor president:

Moltes gràcies, senyor Morera.
Molt honorable president.

El senyor president del Consell:

Gracias, señor presidente.
Mire usted, señor Morera, uno de cada tres euros de este

presupuesto está destinado a la formación, a la educación y
al empleo. Somos conscientes de que sólo a través de una
mejor educación podemos tener más posibilidades en el
futuro. Y son precisamente los jóvenes los que más están
precisando esa necesidad que en estos momentos les puede
generar oportunidades el día de mañana.

Y seguiremos siendo desde aquí conscientes de seguir
generando confianza en los mercados a través de reducción
de déficit, sin abandonar aquellas políticas, como le he
dicho antes en mi intervención, destinadas hacia las perso-
nas: educación, sanidad y políticas sociales.

Y un aspecto muy importante es el atender aquellas per-
sonas que están en situación de desempleo para procurarles
una formación, y eso que pueda generar mayor empleabili-
dad en los mismos y nuevas oportunidades de futuro. Dos de
cada tres euros que están en formación van destinados hacia
estas personas, personas que necesitan más que nunca la
atención de las administraciones. Y, desde luego, no tenga
ninguna duda que la va a tener por parte del gobierno valen-
ciano. (Aplaudiments)

El senyor president:

Muchas gracias.
Señor Morera.

El senyor Morera Català:

Senyor president, vosté ve ací i mos diu que hem de ser
seriosos, rigorosos, responsables, i vosté no contesta. Què
ha passat perquè l’humilien a vosté personalment els seus
companys de partit? Perquè si l’humilien com a president
regional del Partido Popular ja s’ho farà en el seu partit, però
com a president de La Generalitat que vinga ací, que afirme
unes coses i després no les complisca, això devalua el pres-
tigi de la Generalitat valenciana, de la presidència de la
Generalitat valenciana. Puge i conteste, puge i conteste.

Perquè, sap què passa? Que des que vosté és president de
La Generalitat, i en les seues polítiques de dreta, d’austeri-
cidi, s’incrementa l’atur. En un any més de 40.000 valen-
cians i valencianes més parats, més misèria, més desnona-
ments, més marginació econòmica. I vosté impasible el ade-
mán, sense reaccionar.

I ara mos presenta uns pressupostos que la partida que
més creix és el servici al deute: 1.300 milions d’euros per a
servir als bancs, gràcies a la reforma de la Constitució que
van fer vostés, el PP i el PSOE. 1.300 milions d’euros!
Aixina no eixirem del pou. Eixe no és el camí, eixe no és el
camí.

Diu vosté que s’ha de tirar del carro, que estan tirant del
carro. Vostés el que han fet ha sigut tirar el burro per la
finestra. I mos han furtat el burro fins i tot! Però vostés... I
si ahir se va reunir el senyor Camps –que hui no està– havia
d’haver-li dit que anava a fer-li una auditoria del deute
il·legítim que va fer el senyor Francisco Camps, que mos ha
arruïnat!

Però vosté continua amb el mateix, continua malbaratant
i tirant el burro per la finestra. Això sí, servint els bancs i
maltractant els nostres ciutadans.

Vosté li ha pagat a un senyor que li diuen Víctor Seara,
de Televisió Valenciana, 10.000 euros al mes per no retrans-
metre –com fa el senyor Camps, que no ve a treballar– els
mundials de fórmula 1.

O mos ha d’explicar per què ha avalat 24 milions d’euros
–diners nostres–, 24 milions d’euros una empresa en
Londres. Què són eixos diners? Explique-mos-ho.

O per què, segons la junta del València, la junta de la set-
mana passada, del València de futbol, diu que vosté amb els
nostres diners va avalar 80 milions d’euros a la fundació. Va
a traure diners d’este pressupost a la fundació.

Escolte! Jo li demane una cosa. Si va a ser aixina, diga-
ho. Però, per favor, no prive de drets polítics els 45.000
socis del València Club de Futbol, perquè amb els diners
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dels valencians se fa una estafa, i és que se controla, a tra-
vés de la fundació, posats a dit per vostés, una institució tan
valenciana com és el València Club de Futbol i l’Hèrcules,
amb 18 milions d’euros.

Vosté continua malbaratant els nostres diners. No és ni
rigorós, ni seriós ni responsable. No només porten unes polí-
tiques econòmiques d’estafa, i d’usura i de servir als bancs,
sinó que continuen tirant el burro per la finestra. I això no mos
ho podem permetre. Fins i tot el seu conseller diu als instituts
tecnològics que són uns radicals i que són de Compromís.
Però açò quin govern és? Ni seriós ni responsable.

Els diners necessaris per a l’economia productiva no arri-
ben, vostés no paguen, ens tallen la llum, tenen les farmàcies
en guerra, a la discapacitat, a tot el món. I no es fien de vos-
tés ni els seus propis membres del govern, no mos han
enviat els diners del FLA, el que tocaria. I sap per què?
Perquè mentres vostés estan pagant açò i més coses d’insol-
vències no arriben els diners on han d’arribar. Eixe és el
tema, que ni el seu govern es fia de vostés. Vostés tenen un
greu problema i la desgràcia és que en les seues mans està el
futur de molts valencians i valencianes, que han de pagar les
seues insolvències, la seua incapacitat, un govern desnortat.

Per això jo li pregunte: va vosté a plantar-se davant Rajoy
demanar una inversió del pressupost...

El senyor president:

Vaja concloent, senyor Morera.

El senyor Morera Català:

...general de l’estat i un finançament com toca? O va a
pegar la cabotada i no pintar res?

El senyor president:

Moltes gràcies, senyor Morera.
Molt honorable president.

El senyor president del Consell:

Gracias, señor presidente.
Señor Morera, hablemos de seriedad, rigor y responsabi-

lidad.
Pregunta que presenta el Grupo Compromís: ¿con qué

dinero piensa ejecutar políticas de ocupación para rescatar a
las personas y reactivar la economía productiva valenciana?

Ni una sola de las cuestiones que usted ha dicho hacía
referencia a esta pregunta. Ese el rigor, la seriedad (aplaudi-
ments) que ustedes presentan.

Mire, el Gobierno de España ha hecho más en estos once
meses que en los anteriores por parte del gobierno socialis-
ta. Y un dato: a la Comunidad Valenciana, a la Comunidad
Valenciana le ha dado más de 10.000 millones de euros para
que cumpliera con sus objetivos; además de las transferen-
cias habituales y regladas, 10.000 millones de euros. Que
parece ser que a usted le sabe mal. Pero, gracias a una de
esas aportaciones, más de 10.000 empresas han contado con
el dinero que le debía esta administración y otras, también
los ayuntamientos y diputaciones, para que pudieran afron-
tar sus pagos.

Pero parece que eso a usted le sabe mal. El gobierno está
más cerca que nunca del resto de la administración, más
cerca que nunca, y la está apoyando como debe hacerlo,
dándole dinero y poder cumplir con sus obligaciones. Y eso
es lo que también está haciendo en la Comunidad

Valenciana. Y es lo que también está haciendo en el FLA,
está ayudando para que podamos tener los recursos necesa-
rios y poder afrontar los pagos.

Pero, fíjese, una cuestión que ustedes no le dan ninguna
importancia es que hay que ser muy rigurosos con el déficit
porque, si no, no generamos confianza para que nos puedan
dejar dinero.

Y en estos momentos que los mercados financieros están
cerrados, es el gobierno quien está nutriendo a las comuni-
dades autónomas para que podamos cubrir el presupuesto.
Porque, le recuerdo que 1,5 de déficit que tenemos en nues-
tro presupuesto, autorizado por el gobierno, representa
1.900 millones de euros. Y eso es lo que estamos negocian-
do con el gobierno para que también lo pongan en el FLA y
poder hacer frente a todos nuestros compromisos que tene-
mos con los proveedores.

Pero, mire, en política de formación, educación y empleo
hemos hecho planes, planes de empleo joven, de emprende-
dores, de plan conjunto por el empleo, para, conjuntamente
con otras administraciones, poder resolver la mayor preocu-
pación que tienen los ciudadanos de esta comunidad.

Y a usted que le gusta hablar en negativo, de forma per-
manente, de la Comunidad Valenciana, creo que también
debe conocer algunos datos que hacen ver que la comunidad
tiene potencial, tiene fuerza y, sobre todo, a pesar de lo que
ustedes digan, tiene muchas perspectivas de futuro.

Miren, lideramos la reducción de paro juvenil de toda
España. (Veus) El nivel emprendedor de la comunidad se
sitúa medio punto por encima de la media española. En el
tercer trimestre de 2012 en la comunidad existen 16.200
empresarios más, lo que supone el 25% del aumento total de
España. Es decir, de los nuevos emprendedores, uno de cada
cuatro es valenciano o trabaja en la Comunidad Valenciana.
(Aplaudiments)

Actualmente somos la comunidad autónoma con mayor
número de jóvenes empresarios de toda España. El creci-
miento de las empresas en lo que llevamos de año es cinco
veces mayor que el resto de las comunidades autónomas. Y
en el mes de octubre hemos sido la primera comunidad
donde más empleo se ha creado y la segunda donde más ha
bajado el paro.

Todo eso hace ver que las políticas que estamos come-
tiendo para la generación (inintel·ligible) ... económica son
adecuadas, y que vamos por el camino correcto y que, desde
luego, van a ser los valencianos los que vean el fruto…

El senyor president:

Vaya concluyendo, señor presidente.

El senyor president del Consell:

...de la aplicación de todas estas medidas.
Muchas gracias. (Aplaudiments)

El senyor president:

Muchas gracias.

Señor Pañella.

El senyor Pañella Alcàcer:

Gràcies, senyor president.
Senyor president, parlem de treball en el sector indus-

trial.
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No considera un fracàs espectacular no haver aconsegu-
it més que una rebaixa en l’aplicació de la taxa del gas al
sector ceràmic, en lloc de la seua excepció?

No sap que esta taxa significava per al sector una quan-
titat major d’uns 30 milions d’euros del que era el benefi-
ci de tots ells?

La reducció de la taxa representarà encara una reducció
dels beneficis inferior al 50 i 60%, ja que és impossible
traslladar aquest sobrecost a preu de producte.

Li recorde que la mateixa Europa reconeix l’excepcio-
nalitat del consum del gas en la indústria ceràmica, excep-
tuant-lo de la regla europea d’impostos energètics pel
perill de deslocalització. I vostés mentrestant el que estan
fent és augmentar els impostos que li carreguen específi-
cament al sector.

Han valorat les conseqüències laborals que tindrà? Han
valorat els tancaments de les empreses que tenen menor
benefici en este moment i quin augment de l’atur va a
representar això per a Castelló, una de les províncies que
té més alt índex en este moment d’atur?

El senyor president:

Moltes gràcies.
Senyor conseller.

El senyor conseller d’Economia, Indústria i Comerç:

Gracias, presidente.
Señor Pañella, como sabe, esto ha ido evolucionando en

el sentido positivo. Primero se hizo una reducción del
30%, y ahora hay una reducción adicional del 50%. O sea,
que estamos prácticamente en un tercio de lo que se iba a
aplicar. Con lo cual, los daños son mucho menores.

Y el origen de este problema, de esta tasa, es una polí-
tica energética y responsable, que genera un déficit de tari-
fa eléctrico de 7.000 millones de euros al año, que hay que
tapar de alguna forma.

Yo estoy convencido de que con esta reducción que se
ha conseguido ahora no se va a perder ni un solo puesto de
trabajo, se va a perder un pequeño margen de beneficio
para las sociedades; pero por perder un 0,3% de margen no
va a cerrar ninguna empresa.

O sea, que yo estoy absolutamente satisfecho y muy
agradecido al Gobierno de España y al Grupo
Parlamentario Popular que ha presentado esta enmienda
porque ha sido sensible con la problemática de la provin-
cia de Castellón, y de esta forma preservaremos los pues-
tos de trabajo del sector cerámico.

Muchas gracias. (Aplaudiments)

El senyor president:

Muchas gracias.
Senyora Oltra.

La senyora Oltra Jarque:

Senyor president, vosté parla de serietat. Doncs siguem
seriosos.

Vosté parla d’ingressos com si fóra una qüestió de
màgia, una qüestió esotèrica. I ara el nou mantra de la
FAES és que no podem gastar ni un euro més del que
tenim.

Molt bé. Però els ingressos els decidixen vostés, els
ingressos no cauen del cel, no són una pedregada, no és
una qüestió esotèrica.

Quan pensen vosté i Rajoy augmentar els ingressos de
les arques públiques? Apretar la banca? Quan? Quan pen-
sen cobrar més als que més tenen, que paguen menys que
els treballadors que tenien assalariats en impostos? I fan
evasió fiscal amb la màfia xinesa de Gao Ping?

Quan pensen lluitar contra el frau fiscal que fan les
grans empreses, eixes de l’Ibex 35, fan el gran forat en les
nostres arques públiques? Quan pensen apretar les Sicav,
que paguen menys que un mileurista?

Quan pensen deixar de desviar els diners dels pobres als
riscs?

Esta és la pregunta, senyor president. Tenen... (El seny-
or president desconnecta el micròfon de la diputada)

El senyor president:

Moltes gràcies.
Senyor Vela.

El senyor conseller d’Hisenda i Administració Pública:

Moltes gràcies, president.
Senyora diputada, mire, els ingressos jo no sé vosté

quina concepció tindrà del que és un pressupost, però crec
que…

El senyor president:

Señor Vela, por favor, diríjase al micrófono.

El senyor conseller d’Hisenda i Administració Pública:

…no s’ha enterat encara. Els ingressos d’un govern, eh,
malauradament li vénen sempre donats. I en un país on
hem heretat pràcticament més de 5 milions d’aturats els
ingressos cauen estrepitosament. I eixe és el problema que
estem patint en les administracions. Totes les altres coses
són, com vosté ha dit, màfies xineses, on vostés pareixen
que estan molt ben instal·lats. (Aplaudiments)

El senyor president:

Moltes gràcies.
Pregunta de la síndica del Grup Parlamentari

d’Esquerra Unida, senyora Marga Sanz.

La senyora Sanz Alonso:

Buenos días.
Señora presidente.
Señorías.
Señor Fabra, yo quiero también hoy que mis primeras

palabras sean para los miles y miles de ciudadanos, de
valencianos y de valencianas, que ayer salieron a la calle
para decir basta a las políticas de recortes del señor Rajoy
y basta a las políticas de recorte de su Consell.
(Aplaudiments) Porque las calles se llenaron de un basta ya
y de una exigencia de referéndum, porque nos están
metiendo políticas que ni siquiera pasaron por las urnas.
Eso fue lo de ayer.

Como ayer también se exigió un basta, con letras así de
grandes, a esa lacra social de los desahucios que hoy son
portada de todos los periódicos y que han sido portada por
las víctimas que se han cobrado. Porque en muy pocos días
hemos tenidos dos víctimas de muerte por cuestión de des-
ahucio y un vecino de Burjassot ha estado a punto de morir
también por lo mismo, por lo mismo. A eso se suman los
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